
 

 

 

MAYOR’S 2023 FINANCIAL REPORT 

 

The auditor’s financial report for 2021 shows a profit for the year of $171, 284. 

Major costs to the Municipality in 2023 are: 

 

• MRC Share   $   471, 614  

• Police Protection  $   210, 461 

• Roads and Transportation $1 403, 275  

 

The # 1 Firehall will be enlarged and renovated to include a new classroom area upstairs and added 

storage downstairs with drive thru parking for the trucks.  The Tender for Phase 1 of the renovation 

was accepted at a cost of $337 009.88, which will be subsidized in part by a financial assistance grant 

in the amount of $96 859 for the renovation of municipal buildings (PRABAM). Funds will also be 

available for this renovation through the 2018-2023 Gas Tax Program.  The remaining balance will be 

paid by the municipality. 

Phase 2 of the McLennan Beach reconstruction will consist of a new chalet building to be built using 

funds from Volet 4 of the Revitalization Grant obtained through the MRC Pontiac, in the amount of 

$100 000, with the remaining balance of this renovation to be covered by the municipality. 

A 0.6 km section at the East end of Cemetery Road was paved by Jason Hynes Construction in the 

amount of $155 196.93. 

In terms of contracts for 2022, the primary ones were:   

✓ Kelly Brothers Equipment Rentals for snowplowing North of Route 148 in the amount of       

$215, 907.45; 

✓ Multi-Routes for the supply of calcium in the amount of $31, 675.77; 

✓ Macewen Petroleum in the amount of $112, 839.12 for the supply of fuel and lubricants; 

✓ McGrimmon Cartage for waste disposal in the amount of $141, 715.66 and recycling in the 

amount of $30, 732.74; 

✓ Ottawa River Flooring for pick-up of waste and recycling in the Norway Bay, Bristol Village, 

Pine Lodge and Pontiac Station areas for the summer months in the amount of $24, 422.96 for 

waste and $12, 792.98 for recycling. 

The mill rate will be 0.66 / $100.00 of evaluation for 2023.  The environmental fee will increase to 

$115 for all properties with a dwelling and $55 for all property owners with vacant land.  

With COVID-19 relatively under control, the municipality looks forward to a more prosperous 2023. 

 

 

 

Mayor Brent Orr 
 

 

 

 

 



 

 

 

RAPPORT FINANCIER 2023 DU MAIRE 

 

Le rapport du vérificateur financier indique un bénéfice de 171 284 $ pour l’année 2021. 

Les coûts importants à prévoir pour la Municipalité pour l’année 2023 sont: 

 

• Part de la MRC   471 614 $ 

• Service de Police  210 461 $ 

• Routes et transport          1 403 275 $ 

La caserne de pompiers n° 1 sera agrandie et rénovée pour inclure une nouvelle salle de classe à l'étage 

et un espace d’entreposage supplémentaire au rez-de-chaussée avec un stationnement pour les camions. 

La soumission pour la phase 1 de la rénovation a été acceptée au coût de 337 009,88 $, qui sera 

subventionné en partie par une aide financière de 96 859 $ pour la rénovation des bâtiments 

municipaux (PRABAM). Des fonds seront également disponibles pour cette rénovation dans le cadre 

du programme de la taxe sur l'essence 2018-2023. Le solde sera à la charge de la municipalité. 

La phase 2 de l’amélioration de la plage McLennan consistera en la construction d'un nouveau chalet à 

l'aide des fonds du volet 4 de la subvention de revitalisation obtenue par l'entremise de la MRC de 

Pontiac, pour un montant de 100 000 $, le reste de la rénovation étant à la charge de la municipalité. 

Une section de 0,6 km à l'extrémité est du chemin du Cimetière a été asphaltée par Jason Hynes 

Construction pour un montant de 155 196,93 $. 

En termes de contrats pour 2022, les principaux étaient:  

✓ Kelly Brothers Equipment Rentals, pour le déneigement au nord de la Route 148 pour un 

montant de 215 907,45 $;  

✓ Multi-Routes, fournisseur de calcium pour un montant de 31 675,77 $;  

✓ Macewen Petroluem, fournisseur d’essence et lubrifiants pour un montant de 112 839,12$;    

✓ McGrimmon Cartage, pour l’élimination des déchets 141 715,66 $ et le recyclage de       

30 732,74 $;  

✓ Ottawa River Flooring, ont été mandaté pour la collecte des déchets à Norway Bay, au village 

de Bristol et les secteurs de Pine Lodge et Pontiac Station pour la saison estivale au montant de 

24 422,96 $ et au montant 12 792,98 $ pour le recyclage.  

Pour 2023, les taxes municipales seront établies au taux de 0,66 /100 $ de l’évaluation municipale.  

La taxe environnementale sera maintenue à 115 $ pour toutes propriétés ayant une habitation et à 55 $ 

pour toutes propriétés vacantes.   

En raison du COVID-19, de nombreux projets et activités ont été retardés, reportés ou annulés.  Nous 

espérons que 2023 sera une meilleure année pour tous. 

 

 

 

 

Brent Orr, Maire 


